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22 POZVÁNKA

POZVÁNKA

- Marek Herman
OCHUTNÁVKA 
SELSKÉHO ROZUMU
16.října v 17.30 hod.
divadelní sál ZŠ, vchod z Čentické ulice

- Které období je v životě člověka nejdůležitější? 
- Proč některé děti neposlouchají? 
- V čem a jak rodinu devastují moderní techno-  
logie?
 
Přednášející PhDr. Marek Herman je vysokoškolský 
pedagog, který působí na Fakultě tělesné kultury 
Univerzity Palackého v Olomouci. Dlouhodobě    
se zaměřuje na téma sebepoznání a na výchovu 
dětí do šesti let. 

Napsal knihy Najdi si svého marťana, Jsi tam, 
brácho? Máma není služka, máma je dáma.

Přednáška se uskuteční za finanční podpory    
městské části Praha 21.
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VÁŠ STAROSTA
MICHAL HAZDRA

Milí spoluobčané,

v polovině září všem příroda opět ukázala, kdo je tady pánem. 
Velmi děkuji našim dobrovolným hasičům a Hasičskému zá-
chrannému sboru, kteří byli připraveni a vždy tam, kde to bylo 
potřeba. Byť nás velké množství srážek pozlobilo i zde v Újezdě, 
ty velké tragédie se děly zejména ve východní části naší republi-
ky. I proto Rada MČ z rezervy uvolnila 50 tis. Kč na pomoc obci 
Velká Kraš, kterou povodeň velkou silou zasáhla a poškodila. 

Špatné počasí nám bohužel odválo akci, na kterou jsem se 
zvlášť těšil, a to oslavy 90 let naší Masarykovy základní ško-
ly. Připomenutí si výročí začátkem října je o něco skromnější, 
nicméně výstava k tomuto tématu bude před prvním stupněm 
probíhat i nadále. Určitě si ji jděte prohlédnout, je to úžasný 
výlet do historie naší školy a Újezda nad Lesy. Velké uznání patří 
všem, kteří ji připravili. Poslední zářijovou sobotu jsme se pak 
sešli na druhém ročníku festivalu vína, jídla a hlavně zábavy. 
Újezd opět ukázal, že se chce a umí bavit. Jsme rádi, že nejen 
zdejší obyvatelé oceňují příležitost potkat se a příjemně spolu 
strávit sobotní odpoledne. 

V září jsme spolu s architekty dokončili studii blatovského parku, 
začaly projekční práce na rekonstrukci atletického oválu a při-
lehlých ploch. Na odboru dopravy magistrátu jsme absolvovali 
jednání ohledně dalších možných přechodů přes hlavní silnici    
a parkování u nádraží. 

Chtěl bych vás požádat o jednu věc – až budete ze svých zahrá-
dek likvidovat rostlinný odpad, prosím, odvezte jej do sběrného 
dvora nebo využijte kontejnery, které budou v říjnu a v listopadu 
k dispozici. Odpad do lesa ani na pole nepatří, navíc je to 
opravdové lákadlo pro divoká prasata. 

Říjen už příliš k venkovním akcím neláká. Určitě bych vás rád 
pozval na oslavy spojené s 20. výročím otevření Újezdského mu-
zea. Oslavíme dvacet let skvělé a záslužné práce všech, kteří se 
na chodu a všech aktivitách muzea podíleli a podílejí. Na konci 
měsíce si připomeneme výročí vzniku samostatné Českosloven-
ské republiky. Poslední říjnový den pak bude mít náš úřad pro 
všechny den otevřených dveří a pro děti halloweenské dílničky. 
Přijďte se nechat postrašit, bude to zábava. 

Užijte si krásný říjen!
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ZPRÁVY
Z RADY
Michal Hazdra, starosta

Z JEDNÁNÍ RADY MČ PRAHA 21 DNE 10. 9.:

PŘÍSPĚVEK MASARYKOVĚ ZŠ
Rada schválila poskytnutí neinvestičního finančního příspěvku 
Masarykově ZŠ ve výši 85 tis. Kč na pokrytí nákladů spojených 
s pořádáním akce 90 let Masarykovy základní školy.

 
POPTÁVKOVÉ ŘÍZENÍ – OPRAVA STŘECHY 
Rada schválila výsledek poptávkového řízení na realiza-
ci VZMR „Oprava části střechy MZŠ Staroklánovická 230“                        
a schválila uzavření smlouvy o dílo se společností DOHRAde-
velopment s.r.o., která nabídla nejnižší cenu 1,54 mil. Kč s DPH.

ADMINISTRACE ZAKÁZKY NA ÚDRŽBU 
Rada schválila smlouvu o poskytování právní pomoci a slu-
žeb na administraci podlimitní veřejné zakázky na akci „Letní 
a zimní údržba MČ Praha 21 - Újezd nad Lesy“ s ŠENKÝŘ PÁ-
NIK, advokátní kancelář s.r.o.

WORKOUT U RYBNÍKA
Rada schválila realizaci výměny povrchu workoutového sporto-
viště u rybníka na Blatově firmou 4soft , s.r.o, která podala nej-
výhodnější nabídku, a to za 342 tis. Kč. Oprava povrchu wor-
koutu je jedním z vítězných projektů participativního rozpočtu.

ŠKOLSKÁ RADA: ZÁSTUPCI ZŘIZOVATELE 
Rada jmenovala členky školské rady Masarykovy základní ško-
ly za zřizovatele na nově volební období, a to Mgr. Lucii Fili-
pinskou, Ph.D., Mgr. Yvonu Trčalovou a Ing. Alenu Motejlovou. 
Současně schválila aktualizovaný volební řád školské rady.

8. 10. 

AUTORSKÉ 
ČTENÍ

17. 10.

BESEDA 
S MARIÍ 
RETKOVOU
divadelní
sál ZŠ
od 16 hod.

 

12. 10.

VÝLOV 
ÚJEZD.
RYBNÍKA
od 10 hod. 
prodej 
ryb.

16. 10.

BESEDA 
S MARTINEM 
HERMANEM
divadelní sál ZŠ
od 17:30 hod.

s Václavem 
Dvořákem
místní 
knihovna 
od 17 hod. 

KALENDÁRIUM NA ŘÍJEN

15. 10. 

POCTA GEN. 
KRAUSOVI  
výstava vojenské 
techniky
farní louka u ZŠ 
v Polesné
od 15 hod.

19. 10.

DĚTSKÉ 
RYBÁŘSKÉ 
ZÁVODY
Blatovský
rybník
více na str. 24

SPOLUPRÁCE 
SPOLKŮ
KOMISE KULTURY, PARTICIPACE A ZDRAVÉ 
MČ ZVE ZÁSTUPCE SPOLKŮ NA SPOLEČNÉ 
SETKÁNÍ K PROJEDNÁNÍ SPOLKOVÉ 
SPOLUPRÁCE A PARTICIPACE.

21. ŘÍJNA OD 17:30 HOD.

VELKÁ ZASEDACÍ MÍSTNOSTI ÚŘADU MČ. 
VYŠLETE, PROSÍM, ZA SPOLEK JEN JEDNOHO 
ZÁSTUPCE.

Z JEDNÁNÍ RADY 22. 9.:

ŽÁDOST O PRONÁJEM POZEMKŮ
Rada vzala na vědomí žádost paní Chrástové o pronájem po-
zemků parc. č. 793/3, 793/4, 793/5, 793/6 a 793/7 a pověřila 
starostu vyžádáním si dalších podkladů v této záležitosti.

ZLEPŠENÍ DOPRAVY U ŠKOLY
Rada schválila akční plán realizace námětů ke zlepšení          
dopravní situace kolem školy v oblasti dopravně-inženýrské 
a oblasti stavebních úprav. Radní pro dopravu Richard Koza 
bude následně iniciovat kroky vedoucí k realizaci tohoto plá-
nu.

SMLOUVY NA DODÁVKU ENERGIÍ 
Rada posoudila cenové nabídky na dodávku elektrické ener-
gie a zemního plynu a souhlasila s nabídkou společností Praž-
ská energetika (elektrická energie) a innogy Energie (zemní 
plyn) na období 2025-2026. Úspora proti letošnímu roku bude 
zhruba třetinová.

DAR PRO VELKOU KRAŠ
Rada schválila poskytnutí finančního daru ve výši 50 tis. Kč 
obci Velká Kraš, která byla katastrofálně zasažena ničivou    
povodní. 

4. 10.

ZAHRÁD-
KÁŘSKÁ 
VÝSTAVA
Areál snů, Staro-
újezdská ul. 
13-17 hod.
(5. 10. 8-16 hod.)
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KLUBOVNA SENIORŮ 
NOVĚ OD 10 HOD.
 
Od října 2024 bude lehce upraven čas         
setkávání v klubovně seniorů. 

Vzhledem k časovým možnostem některých 
účastníků jsme se rozhodli posunout začátek 
klubovny z 9:30 na 10 hod. a vyjít jim tak vstříc. 
Tedy klubovna bude probíhat od 10 do 11:30 
hod.  

Dny klubovny se nemění, zůstává středa,       
posunul se pouze čas začátku o půl hodiny. 
O změně jsem také informovala účastníky         
na poslední klubovně. 

V případě dotazů mě prosím neváhejte kontak-
tovat na alena.motejlova@praha21.cz. 

Těším se na vás v klubovně v Polyfunkčním 
domě 9. října a 23. října od 10 hod.

KALENDÁRIUM NA ŘÍJEN

20. 10. 

MUSÍME SI 
POMÁHAT
vernisaž výstavy 
Újezdské 
muzeum
od 16 hod.

31. 10.

HALLOWEEN
dílničky 
a prohlídka 
úřadu
více na str. 2

 

25. 10.

PŘIPOMÍNKA 
VÝROČÍ 
REPUBLIKY
u busty TGM 
v parku ZŠ
od 15 hod.

28. 10.

105. VÝROČÍ 
LÍPY 
SVOBODY
pořádá Újezdský 
STROM
více na str. 23

26. 10. 

VÝLET         
NA ZÁMEK 
DUCHCOV
pořádá KAS
více na str. 22.

3. 11.

DISCO 
VE STYLU 
80. LET
hospoda 
U Štrásků
od 15 hod. 

7. 11. 

VYCHÁZKA   
NA STRAHOV
pořádá KAS
více na str. 22

O ČEM
JEDNALO
ZASTUPITELSTVO
Michal Hazdra, starosta

Desáté jednání zastupitelstva v tomto volebním období se     
konalo dne 16. září 2024 tradičně v divadelním sále MZŠ. 
Úvodní procedury, schválení programu, kontrola plnění úkolů, 
to vše proběhlo ve velmi svižném tempu. 

Následně starosta přednesl zprávu o činnosti rady za ob-
dobí od března do září 2024. Materiál se stal předmětem             
dlouhé, ale současně maximálně korektní rozpravy, kdy jed-
notliví radní reagovali na dotazy a připomínky zastupitelů. 

Zastupitelstvo pak schválilo materiál Plnění rozpočtu                  
MČ Praha 21 za 1. a 2. čtvrtletí 2024, jehož saldo bylo v uve-
deném období přebytkové ve výši téměř 20 mil. Kč. Nicméně       
v druhém pololetí bude městská část hradit výdaje na projek-
ty, které se právě realizují. Jsou jimi např. stavba školkové třídy 
nebo rekonstrukce sportovišť za školou. 

Jednomyslně pak zastupitelé schválili nákup dvou men-
ších pozemků pod komunikací, resp. pod chodníkem.                                 
Cílem je získat tyto nemovitosti, aby tvořily jednotný celek                                          
s okolními pozemky, které má městská část ve správě. 

Po interpelacích zastupitelů a občana a jejich zodpově-
zení bylo jednání ukončeno. Další jednání zastupitelstva 
městské části Praha 21 je plánováno na 16. prosince 2024. 
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ZLEPŠENÍ 
DOPRAVY 
V OKOLÍ ŠKOLY
Richard Koza,
místostarosta

Období prázdnin a dovolených se často říká okurková sezó-
na: moc se toho neděje. Nebylo tomu tak ale v naší městské 
části. Zejména v oblasti dopravy se totiž vedení radnice sna-
ží o viditelné zlepšení. Spolu s náměty vzešlými ze dvou ne-
dávno uspořádaných anket, které zmapovaly reálné problémy 
a posbíraly nápady spoluobčanů, se budou realizovat i některá 
opatření definovaná v minulosti. Byť byla vhodná a účelná, tak 
skončila v zapomnění někde v šuplíku předchozích politických 
reprezentací.
 
Dopravní situace v okolí školy je živě diskutovaným té-
matem. Mnohdy bývá na pořadu jednání zastupitelstva. 
Směřují sem různé interpelace občanů i zastupitelů. Pou-
kazuje na ni také schválená Koncepce dopravy a pohybu 
cyklistů v MČ Praha 21, respektive kapitola „Zlepšení do-
pravní situace u základní školy“, která spadá do kategorie 
lokálních opatření a iniciativ realizovatelných z rozpočtu MČ. 

Dopravní situaci v okolí školy se během posledních osmnácti 
měsíců proto věnovala dopravní komise, která toto témě vý-
znamně posouvala kupředu. Všechny náměty, nápady a dřívější 
doporučení prošly důkladnou prověrkou a vznikl materiál, který 
byl předložen radě MČ Praha 21. 

Cílem bylo tento seznam námětů projednat a schválit, uložit 
jejich implementaci a stanovit kontrolní termíny. Schválený ma-
teriál s náměty na zlepšení obsahuje pět oblastí, které si mezi 
sebou rozdělili gesčně příslušní radní, aby sestavili věcný a ter-
mínový plán jejich realizace. 

1) Dopravně-inženýrská opatření (radní pro dopravu)
2) Stavební úpravy směřující k fyzickým prvkům zklidňovaní      
dopravy (radní pro dopravu)
3) Opatření organizační povahy (radní pro školství)
4) Opatření vzdělávacího charakteru (radní pro školství)
5) Opatření ke zlepšení údržby (tajemník úřadu)

Plán v gesci dopravy byl radě už předložen, schválen a v sou-
časnosti se už provádí. Mezi opatřeními naleznete mimo jiné:

• Vytvoření bezpečných míst pro parkování rodičů, kteří do-
vážejí dětí
• Vyznačení a postupné zajištění základní přístupové trasy     
ze čtyř směrů ke škole jakožto bezpečné cesty do škol
• Zpřehlednění dopravy v ul. Polešovická vyznačením vodo-
rovného dopravního značení
• Revitalizace či dobudování alternativní přístupové trasy 
pro pěší a cyklisty mezi budovami ZŠ
• Zklidnění křižovatky Hulická x Soběšínská
• Zvýšená kontrola dopravního chování v Polesné a nespráv-
ného parkování na cyklopruhu v Čentické
• Budování návyků obezřetnosti a opatrnosti a nácvik bez-
pečného chování v rámci výuky
• Důslednější a častější péče o přerostlou zeleň, která brání 
výhledu do vozovky

Stěžejní jsou zejména zlepšení dopravní situace v těsném okolí 
školy, a proto jsou sem namířena opatření s rychle proveditel-
nými a viditelnými efekty. Za nimi pak budou následovat systé-
mová opatření, která si ovšem vyžádají určitý čas na přípravu. 
Nicméně je důležité se do nich pustit, začít je připravovat, vy-
projektovat a administrativně připravit, a to i vědomím, že jejich 
provedení převezmou až následné politické reprezentace.

Oblastí k řešení má rada podstatně více. Toto je opravdu jen 
několik výstižných příkladů. Nicméně rada mimo jiné vnímá fakt, 
že po dostavění obchvatu silnice I/12 dojde k zásadním změ-
nám v dopravě a směrování dopravních toků, a tudíž se věnuje 
jen těm opatřením, která nebudou těmito změnami dotčena 
a degradována nebo případně zcela znehodnocena.
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RODINNÉ CENTRUM: 
NÁPADY A NÁVRHY
Alena Motejlová
místostarostka

V úterý 10. 9. 2024 proběhlo setkání k plánované výstavbě rodin-
ného centra v Lomecké ulici. Děkujeme všem, kteří přišli. Společ-
ně se starostou Michalem Hazdrou a radním Milanem Samcem 
jsme celou akci uvedli a přivítali přítomné občany. Zúčastnili se 
také místostarosta Richard Koza a radní Lucie Filipinská. Spolu 
s architekty ze společnosti Collcoll jsme pak představili návrh 
objektu, včetně vizualizací. 

Centrum by mělo poskytnout zázemí nejen dětem ze sousedící 
mateřské školy Sedmikráska, ale i seniorům a mimoškolní zá-
jmové umělecké činnosti. Součástí budovy centra bude tělocvič-
na, ve které si budou moci protáhnout tělo senioři, rodiče s ba-
tolaty a také děti ze sousedící mateřské školy. Jedna z místností 
se uplatní jako klubovna pro setkávání zdejších seniorů a rovněž 
zde bude prostor využitelný pro přednášky, besedy, výstavy 
a další aktivity. 
 
Po seznámení s návrhem dostali slovo občané, se kterými jsme 
vedli podnětnou diskuzi. Všichni měli možnost přednést své při-
pomínky k charakteru budovy; dostali k dispozici tužku, papír 
a lepíky a zapsali svoje návrhy a myšlenky. Z nich vybíráme:

PARKOVÁNÍ bylo velké téma. Počet parkovacích míst pro objekt 
bude odpovídat minimálnímu požadavku pražských stavebních 
předpisů. Množství parkovacích míst budeme nadále řešit, pro-

tože residenti, kteří budou moci mimo provozní dobu rodinného 
centra na místech parkovat, by rádi míst ještě víc. Padl i návrh 
na parkování v Lišické ulici a průchod přes pozemek školky. 
Tento návrh, byť by zvýšil možnosti parkování, není s ohledem 
na bezpečnost dětí realizovatelný.

MÍSTO PRO STAVBU rodinného centra je ideální přímo vedle 
mateřské školy nejen z toho důvodu, že se děti budou moci do-
stat do tělocvičny takřka „suchou nohou“. Mateřská škola toto 
místo bude moci využívat i na případné besídky, divadla či jiné 
kulturní akce pro děti. Rodinné centrum tak vhodně doplní areál 
mateřské školy. Občané a zejména rodiče se obávají, že škol-
ce odebere centrum velkou část zahrady. To však není pravda.   
Můžeme všechny uklidnit. Dětem zahrada zůstane.

SLUŽBY: Rádi bychom umožnili rozšíření základní umělecké ško-
ly. Vše záleží na budoucích jednáních a ZUŠ v nich plánujeme 
oslovit. Psychoterapeut – rádi bychom, aby v centru byla tzv. 
terapeutovna, ať už pro děti nebo pro dospělé. V úvahu připa-
dá také malá posilovna. Prosím, ať se nám případný zájemce 
o provoz ozve – vždy je lepší, když se využití plánuje již v pro-
jektové fázi. Nebyl by problém umístit do jedné z místností lo-
gopedii. Rehabilitace bude naopak vhodnější do zdravotního 
střediska, kde bychom ji velice uvítali.

Chtěla bych poděkovat starostovi Michalu Hazdrovi a radnímu 
Milanu Samcovi za podporu, díky níž se nám povedlo dostat 
rodinné centrum do předprojektové fáze. A ráda bych také po-
děkovala kolegům Lucii Filipinské a Richardovi Kozovi a také 
úřadu MČ Praha 21. A architektům z Collcoll za krásný návrh. 
Těšíme se na vaše další podněty a návrhy, které prosím pište na 
alena.motejlova@praha21.cz. Váš názor je pro nás důležitý.
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PRAHA 2050: ÚJEZD UŽ MOC NEPOROSTE
 Blahoslav Hruška

Zatímco metropoli čeká do roku 2050 růst obyvatelstva a za 
čtvrt století by se pražská populace měla zvýšit na 1,66 milionu 
obyvatel (v nejvyšší variantě až na 1,97 milionu), Újezd si jako 
jedna z mála pražských čtvrtí připíše stagnaci nebo jen velmi 
mírný růst obyvatelstva. Vyplývá to z demografické studie Institu-
tu plánování a rozvoje hl. m. Prahy (IPR).

Městská část Praha 21 by podle této studie měla v roce       
2050 dosáhnout ze současných 10 921 obyvatel počtu 11 175,                   
v nejvyšší variantě by pak za 25 let mělo být Újezďáků 13 818.          
Pro srovnání: sousední Běchovice, kde se počítá s novou by-
tovou výstavbou, porostou mnohem dynamičtěji: konkrétně ze 
současných 2565 na 3895 v roce 2050. Rychleji než Újezd se 
budou zvětšovat i Klánovice (podle střední prognózy by měly 
mít za 25 let 4140 obyvatel) a Koloděje. Tam prognostici k roku 
2050 očekávají 2075 obyvatel. 

Újezd se tak podle studie IPR zařadí společně s Prahou 1              
a Petrovicemi mezi městské části s vůbec nejnižší dynamikou     

obyvatelstva. Nadále ale zůstane jedním z nejzelenějších kou-
tů Prahy. Zatímco v celé metropoli připadne v roce 2050 na 
jednoho obyvatele 57,7 m2 parků, v Újezdě to bude osmináso-
bek. Premiantem bude Újezd nadále i v počtu dětských hřišť 
na počet dětí ve věku 3-5 let. Tady poměr bude vycházet na 
1:27 (oproti celopražskému 1:42). A velmi slušný poměr si Praha 
21 zachová i v přepočtu obyvatel na plnosortimentní prodejny 
potravin. 

Studie nezohledňuje věkovou strukturu obyvatelstva, nicméně 
nepřekvapí, že Újezd postupně jako ostatní městské části stár-
ne. Podle dat Českého statistického úřadu bylo v loňském roce 
v Praze 21 v důchodovém věku (65 +) 18 procent obyvatel, tedy 
skoro každý pátý Újezďák či Újezďačka. Je to více než školou 
povinných dětí a skoro stejně jako obyvatel Prahy 21 v rozmezí 
20-39 let. Roste také počet opravdových pamětníků: přes 90 let 
věku mělo loni v Újezdě 59 obyvatel, z toho ovšem jen 11 mužů. 
Kompletní studii IPR včetně interaktivního zobrazení najdete na 
praha.eu v sekci Tiskový servis. Za poskytnutí dat k roku 2023 
děkuji Marii Tomaidesové.
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WINEFOOD 
FESTIVAL:
JÍDLO, PITÍ I ZÁBAVA
Martina Zelená / foto: Jana Bauerová, Martina Zelená

Skvělým jídlem a pitím se prohýbaly v sobotu 28. září stoly! 
Další ročník festivalu, který potěšil (nejen) všechny gurmány,
je za námi.  Stejně tak soutěže, skvělá hudba v podání The Cello 
Boys nebo večerní párty s legendami československého rapu 
Orionem a Kalim. Den se vydařil na maximum a my už se těšíme 
na další akce, které pro vás v Újezdě chystáme. Co říkáte?
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HASIČI MĚLI 
O POVODNÍCH 
NAPILNO
Lukáš Sady

Ve středu 12. 9. přišla do celé republiky studená fronta s vy-
datným deštěm a Český hydrometeorologický ústav vyhlásil až 
extrémní výstrahu před siným deštěm a povodněmi. Právě toho 
dne byla naší jednotce vyhlášena pohotovost. Naší první mimo-
řádnou událostí bylo ještě během dne pytlování povodňových 
pytlů s pískem, a to u speciálního kontejneru v Karlíně. Jednotka 
se vrací na svoji základnu v čase 23:23 hodin a ráno pokračuje 
v pytlování písku v městské části pro potřeby občanů Újezda 
nad Lesy. 

13. 9. je jednotce v 15 hodin vyhlášena pohotovost do odvolání 
na hasičské zbrojnici, během níž drží pohotovost dvě družstva 
o počtu 1+9. V 19 hod. je jedno družstvo odesláno znovu na 
Rohanské nábřeží k pytlovacímu kontejneru, kde střídáme další 
předurčené jednotky.
 
14. 9. jednotka v vyjíždí v čase 6:49 hod. ke spadlému stromu 
přes komunikaci do ulice Hodkovská. Téhož dne v 8:54 hod. mí-
říme do ulice Čankovská k čerpání vody. V tento den bylo hned 
několik případů – v 11:14 hod. vyjíždí první družstvo k další 
technické pomoci, a to opět čerpání vody. V 11:15 hod. vyjíždí 
druhé družstvo do ulice Chotěnovská k pomoci jednotce HZS 
HS-10 Satalice s dopravou pytlů s pískem z hasičské zbrojnice 
a postavení hráze, která usměrňovala tekoucí vodu do kanali-
zace a zabránila tak větším škodám. V 11:46 hod. míříme opět 
čerpat vodu. 

15. 9. čas 8:43 hod. Vyjíždíme k technické pomoci, zatope-
ná fotovoltaika. V 9:14 hod. míříme k nahlášenému požáru                

rozvaděče. Další výjezd na sebe nenechal dlouho čekat, a tak 
v 10:14 hod. máme výjezd k odstranění stromu. 

Přestože silné deště spojené s povodněmi nás zaměstnaly 
nejvíce, nebyly zdaleka jedinou naší náplní. O měsíc dříve,               
18. srpna, jsme sloužili stáž od 7 do 19 hod. s CAS 24 Iveco        
v počtu 1+5 na hasičské stanici HZS HS-5 Strašnice, kam i naše 
jednotka spadá rajónem. Byli jsme tedy takzvaně na domov-
ské stanici. V 6:45 hodin jsme se nahlásili veliteli HZS směny C 
a v 7 hodin nás čekal nástup a předávání směny. Tím začíná 
každý den profesionálního hasiče, následuje kontrola techniky. 
Naši směnu nám profesionální kolegové zpříjemnili seznáme-
ním s dekontaminací osob, ukázkou nové techniky a v neposled-
ní řadě došlo i na výjezdy. 

Ten první nás čekal v 16:52 hod. šlo o technickou pomoc, ote-
vření bytu v ulici Střimelická, Praha – Záběhlice. Naštěstí se jed-
nalo o planý poplach, a tak zůstáváme my i první družstvo HZS 
na stanici. Netrvalo to dlouho a přichází další výjezd. Vzhledem 
k události vyjíždí naše jednotka sama ze stanice HS-5, jedná se 
o čerpání vody v ulici 28. pluku, Praha – Vršovice. Po návratu na 
stanici jsme v čase 18:04 hod. odesláni k případu do Kolovrat, 
kde přívalový déšť vytopil rodinné domy v ulici Nad vrbami. 
Po ukončení zásahu v Kolovratech se vracíme na stanici HS-5 
kde se ve 20 hodin loučíme s kolegy a vracíme se do Újezda. 
Příjezdem na zbrojnici to ale nekončí a začíná očista zásahových 
oděvů, přileb, zásahové obuvi, vypracování zpráv o zásazích a 
očista vozidla. Naše směna tím končí ve 21:45 hod., míříme ke 
svým rodinám a ráno všichni do práce. O dva dny později, 20. 
8., byl jednotce vyhlášen poplach „odstranění nebezpečných 
stavů“ do ulice Čankovská. Zasahujeme společně s HZS Praha 
stanice 10 - Satalice, JSDH Klánovice a JSDH Běchovice. 
 
Rád bych poděkoval vedení městské části za podporu, čle-
nům jednotky za nasazení a hlavně jejich rodinám za trpělivost 
a podporu při pohotovosti.
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ÚJEZD POMÁHÁ
Michal Hazdra, starosta

Rada městské části Praha 21 na svém zasedání dne 24. 9. roz-
hodla o poskytnutí daru 50 tisíc Kč obci Velká Kraš: jedné z 
těch, které byly drtivě zdevastovány nedávnou povodní. Voda 
zde zaplavila domy, zničila silnice a mosty, železniční trať                     
a způsobila obrovské škody.  

Rozhodli jsme se pomoci této malé obci, která leží poněkud 
stranou na samém česko-polském pomezí v Javornickém výběž-
ku, protože věříme, že adresná a rychlá pomoc je z nejúčinněj-
ších a místní lidé vědí nejlépe, kam napřít své síly i zdroje.  

Ohromně nás těší, že se k naší pomoci rozhodli připojit i žáci 
Masarykovy ZŠ. Děti ze sedmé třídy Montessori přišly se skvě-
lým nápadem uspořádat ve škole bazar a jeho výtěžek poskyt-
nout rovněž Velké Kraši. 

Obnova obce bude trvat dlouhou dobu a věříme, že i náš 
malý příspěvek k ní pomůže. Po dohodě s panem staros-
tou Jiřím Vodičkou bude náš dar použit na techniku, která 
je aktuálně na místě nejvíce potřebná. Velká Kraš vyhlási-
la sbírku, kam je možné posílat další finanční prostředky:                                                                   
https://www.darujme.cz/povodenvelkakras. 

Budeme moc rádi, pokud se k nám připojíte, můžete využít           
i QR kód. 

• Člověk v tísni: SOS Povodně,               
č. ú. 72027202/0300

• Charita Česká republika:                
Charita pro oběti povodně,                 
č. ú. 44665522/0800, v. s. 906

• ADRA: SOS ADRA: POVODNĚ 2024,      
č. ú. 66888866/0300

• Diakonie: Povodně v Česku,               
č. ú. 2100691426/2010

• Český červený kříž:                           
Veřejná finanční sbírka,                      
č. ú. 333999/2700, v. s. 2404

Povodňové 
sbírky

i

PŘISPĚT MŮŽETE ZDE
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TÝDEN KNIHOVEN 
ANEB ŽIVOT 
S KNIHOU
Jitka Kašparová, Pavla Jakubcová

Nastal podzim a s ním, stejně jako každý rok, Týden 
knihoven. V tomto týdnu (7. – 13. 10.) se mohou noví 
zájemci o členství zaregistrovat do naší knihovny na rok 
zdarma a všem zapomnětlivcům, kteří tento týden vrátí 
pozdě knihu, promineme upomínku. 

Dětské čtenáře a jejich rodiče zveme v úterý 8. října od 
17. hodin na besedu spojenou s autorským čtením. 

Do knihovny přijal pozvání spisovatel a držitel ceny Mag-
nesia Litera Václav Dvořák, autor napínavých a zábav-
ných vesmírných dobrodružství pro dětské čtenáře. 

Letošní Týden knihoven má motto „Životem s knihou“. 

Budeme rády, když se s vámi, nejen tento týden, potká-
me v naší knihovně. Těšíme se na vás.

• VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY

NOVINKY 
Z MÍSTNÍ KNIHOVNY

• PETRA KLABOUCHOVÁ – IGNIS FATUUS
• LIER HORST – BEZ HRANIC
• JEFFERY DEAVER – HODINÁŘŮV TRIK
• ALEX AHNDORIL – ZAVŘU OČI V MODLITBĚ
• HANA M. KÖRNEROVÁ – PÁN HOR 3.
• HANA WHITTON – FRANTIŠEK PALACKÝ
• FRANTIŠEK NEUŽIL – ZLOMENÁ PEČEŤ
• VLASTIMIL VONDRUŠKA – NEVĚSTA KRISTOVA
• WOJCIECH DUTKA – AMERIČANKA
• ANN NAPOLITANO – AHOJ KRÁSKO
• PARÍNÚŠ SANÍÍ – KNIHA OSUDU
• KIM JUGJONG – SPADANÉ ZELENÉ LISTÍ
• KAZUO ISHIGURO – KDYŽ JSME BYLI SIROTCI

PRO DOSPĚLÉ

PRO DĚTI
• ROBIN STEVENS – LŽIČKA PLNÁ ZÁŠTI
• DAVID WALLIAMS – ROBOPES
• ALENA SCHEJBALOVÁ – CO DĚLAJÍ ZVÍŘÁTKA
• ALEX WOOLF – ÚNIKOVÁ HRA
• VÁCLAV DVOŘÁK – PÍSEČNÍCI A BLUDNÝ ASTEROID, PÍSEČNÍCI 

A PROBUZENÍ KRÁLE
• BOHUMIL MATĚJOVSKÝ – MARTIN ZÁCHRANÁŘ

• KAROLÍNA HUBKOVÁ – DENÍK TRAMVAJAČKY
• MARKÉTA LUKÁŠOVÁ – ODVAHA
• JIŘÍ GRYGAR – DVĚ STOLETÍ V ŽIVOTĚ POZOROVATELE
• HYNEK KMONÍČEK – ZEMĚ, KTERÉ UŽ NEVYDÁVAJÍ VÍZA



13

KULTURA

KULTURA

DVACÁTÉ NAROZENINY 
ÚJEZDSKÉHO MUZEA
Eva Danielová

Má spolupráce s Újezdským muzeem slavnostně otevřeným     
28. 10. 2004 začala v roce 2006, kdy jsem byla oslovena teh-
dejším předsedou muzejní rady Milošem Schmidtem, zda by 
bylo možné zajistit něco sladkého na vernisáž a postarat se                
o pohoštění.  

Nic nebylo a není nemožné. Z pozice maminky syna, který 
se díky třídní učitelce J. Tmějové zúčastňoval vernisáží muzea           
s hudebním vystoupením své třídy, jsem se přes pečení dosta-
la k instalaci výstav se svou kolegyní Alenkou Hanzlíkovu ještě       
v prostorách muzea v Polesné, pak nás čekala instalace v nově 
otevřených prostorách určených muzeu v Polyfunkčním domě při 
jeho otevření v říjnu 2009. 

Vzpomínám s úctou na nezapomenutelné schůze komise kultury 
a vzdělávání pod vedením Jaroslavy Jiráskové, újezdské peda-
gožky a čestné občanky, které Újezd ležel tolik na srdci a byla 
respektována všemi, kteří pod ní pracovali. Díky této komisi 
jsem se seznámila (předtím pouze jako návštěvnice knihovny) 
s Maruškou Tomaidesovou, újezdskou kronikářskou, a popravdě 
řečeno si muzeum bez ní vůbec nedovedu představit. 

Miloš Schmidt, Soňa Pilná, Jaroslava Jirásková, Maruška Pod-
lipná, Blanka Exnerová, Josef Mík, Milan Zeman, Vladimír Ště-
pánek, Petr Voňka, Tomaidesovi, Havránkovi a Nohejlovi mě do 
historie a života Újezda vtáhli tak hluboko, že jsem v roce 2013 
nemohla odmítnout nabídku M. Schmidta převzít po něm vede-
ní muzea. Už tehdy jsem měla a mám stále „Újezd pod kůží“. 
Proč nevěnovat čas věcem, které mají smysl a generačně místo 
našeho bydliště propojují?

Při přípravách na říjnovou vernisáž jsem procházela všechny 
výstavy, které mám uložené v počítači. Kolik „výtvarných a hu-
debních klenotů” vzniklo, kolik organizací, spolků  a statečných 
lidí jsme díky charitativním sbírkám spojených s vernisážemi vý-
stav poznali. Dnes už právem za nejcennější poklady považuji 
knihy vydané k výročím válek v roce 2014 (dotisk 2018) a 2015, 
které vznikly díky rodinným archivům obyvatel Újezda, Běchovic 
a Horních Počernic. 

Mnozí z přispěvatelů již zemřeli, ale jejich vzpomínky zůstáva-
jí. Významná kulatá výročí dala kromě výše jmenovaných knih 
vzniknout pomníku Republiky v parku (28. 10. 2018), zasazena 
byla lípy Republiky (11. 11. 2018) před újezdským hřbitovem, 
došlo k odhalení pamětní desky padlým spoluobčanům u bu-
dovy úřadu v Hulické (6. 5. 2021), vyšel doplněný dotisk knihy 
gen. S. Krause „Za svobodou třemi světadíly” (20. 10. 2022), 
uspořádána byla velká venkovní výstava ke 100. výročí Újezda                   
v parku (29. 8. 2021), byly osazeny informační cedule k pomní-
kům 2. světové války (2015), památným lipám (2018, 2022)

a zvoničkám (2022), zpracována byla venkovní výstava                   
k 90. výročí Masarykovy základní školy (2024).

Poděkování všem bývalým o současným členům muzejní rady     
a externím spolupracovníkům, kustodům R. Vamberovi, M. Thee-
rovi a Z. Zahradníkovi za hodiny práce pro muzeum, kolegy-
ním a kolegům ze školy a mateřských škol za výtvarné práce 
a hudební vystoupení, a pomoc při instalaci pokud je třeba, 
tajemníkům úřadu a muzejní rady, vedoucím odboru školství a 
kultury, starostům a radním MČ Praha 21 za podporu finanční 
a technickou. 

Děkuji samozřejmě  všem újezdským a mimoújezdským spolkům 
a občanům, kteří využili prostory muzea k uspořádání svých 
výstav a návštěvníkům rozšířili znalosti nejen z oborů historie, 
techniky, umění, školství … 

Přijďte spolu s námi v neděli 20. 10. od 16 hodin oslavit        
dvacetiny Újezdského muzea, které jsme propojili s újezdskými 
stopami T. G. Masaryka.

• VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY VERONIKA OPATŘILOVÁ – PÍSEŇ L. 
• MARTINA VRBOVÁ – HYNKOVÁ – ŽIJU BEZ DĚTÍ
• MARTIN ÚBL – STEZKA ČESKEM: NOVÉ PŘÍBĚHY

DVACÁTÉ NAROZENINY ÚJEZDSKÉHO MUZEA
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50 LET VE VELKÉ PRAZE
     Blahoslav Hruška

Letos v létě uplynulo 50 let od chvíle, kdy se Praha rozrost-
la o třicet obcí, co do plochy narostla skoro na dvojnásobek                   
a stala se skutečným velkoměstem. Mezi obcemi, které byly teh-
dy přičleněny k „Velké Praze“, patřil i Újezd nad Lesy. 

„Závislost Prahy na obcích v jejím nejbližším sousedství a na-
opak je charakteristické pro všechna velkoměsta a jejich okolí. 
Velké město jako vír stahuje z okolí pracovní síly, představuje 
společenské a kulturní středisko. Naopak obyvatelé hlavního 
města v jeho nejbližším okolí stále častěji vyhledávají přístupná 
místa k oddechu, k rekreaci,“ psalo o rozšíření Prahy Rudé prá-
vo ve svém vydání z 1. července 1974. Platilo to i po tomto datu, 
jen s tím rozdílem, že administrativně rozdíl venkov-město padl. 

V běžném životě se v létě roku 1974 nezměnilo nic, byť cedule 
„Hlavní město Praha“ už nestála v polích za Štěrboholy, ale         
v lesích u úvalské retranslační věže. Újezd už nově nebyl okres 
Praha-východ (do roku 1960 Praha-sever), ale městský obvod 
Praha 9, což znamenalo trojstupňové řízení. V Újezdě zůstal 
Místní národní výbor, který spadal pod Prahu 9, a ta zase pod 
tehdejší Národní výbor hl. m. Prahy. Devátý pražský obvod se 
ostatně nevytratil – soudně a poštovně pod něj spadáme do-
dnes. A ačkoliv se Újezd součástí Prahy stal v roce 1974, až do 
roku 1991 jsme si počkali na pražské poštovní směrovací číslo. 
Do té doby se používalo středočeské PSČ 250 85, která po nás 
podělila obec Bašť. 
 
Přičlenění k Praze (v případě tehdejšího Újezda šlo o 3350 oby-
vatel žijících v 900 domech) nové, viditelné investice nepřineslo. 
„Opravdu není možné zajistit ihned všude dopravu městskými 
autobusy, vyřešit rázem kanalizaci, vodu, zásobování. To vše si 

žádá určitý čas,“ glosovalo možná naivní očekávání Rudé prá-
vo. A dodejme, že ten „určitý čas“ se řádně protáhl. Jako první 
jsme se po pěti letech pod Prahou dočkali městských auto-
busů. Koncem roku 1979 zahájily provoz dvě nové linky, a to                 
č. 250 (v tehdejší trase Spojovací-Rohožnická) a č. 251 (Nádraží            
Klánovice-Koloděje, dnes č. 211). Ani to ale nebyla úplná měst-
ská vymoženost, protože bus 250 (dobové foto legendárního 
Ikarusu je z 80. let) kopíroval dvě linky ČSAD, z nichž jedna v 
podobné trase (byť méně často) jezdila do Újezda dokonce 
již od roku 1931. Horší to bylo se zmíněnou kanalizací. Ještě 
před deseti lety nebylo na kanalizační řad připojeno 15 procent 
újezdských domácností, kompletní kanalizaci se podařilo dobu-
dovat až v roce 2019 v souvislosti s rekonstrukcí Novosibřinské 
ul. Podobně tomu bylo s vodou. Pražský vodovodní přivaděč z 
Jahodnice se začal budovat až v roce 1988, do té doby bylo 
připojeno fakticky jen Sídliště Rohožník, ovšem na „mimopraž-
skou“ vodu z Jiren. 

A jak to bude s Prahou dál? Přestože se počítalo s tím, že dal-
ší rozšíření přijde kolem roku 1990, metropole se už nezvětšila       
a rozlohou zůstala na dnešních 496 km čtverečních. Což je na 
evropské hlavní město celkem dost. Pro představu: je to polo-
vina Berlína, o něco více než Vídeň, a dokonce čtyřnásobek 
Paříže (ta ale zůstává v hranicích z roku 1860). Praha nejenže už 
neporoste, ale tu a tam se objevují snahy některých městských 
částí o odtržení. Naposledy o tom v roce 2016 uvažovalo Jižní 
Město (Praha 11). Návrhy na to, jak se stát samostatnou středo-
českou obcí, ale nakonec narazily na nevůli většiny zastupitelů. 

Foto autobusu je převzato z publikace Pražský dopravní země-
pis.
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TICHÝ GÓLMAN? 
TO JÁ NIKDY NEBYL

Jaromír Blažek patří mezi brankářské legendy. Plných 25 
let strávil v profesionálním fotbale, nejčastěji v dresu Spar-
ty, ale chytal i za FC Norimberk. Když odešel ze světa „vel-
kého“ fotbalu, hrál také skoro čtyři sezóny za FK Újezd nad 
Lesy. A po čtyřech letech se na naše hřiště vrátil: první zá-
řijovou sobotu se postavil do brány v týmu újezdské staré 
gardy. Jak vzpomíná na újezdský mančaft? A proč je zvyklý 
na hřišti udílet rady svým spoluhráčům? I o tom si někdejší 
brankář české reprezentace a spoluautor bronzové medai-
le z ME 2004 povídal s ÚZ.

     Blahoslav Hruška

S PROFESIONÁLNÍM FOTBALEM JSTE SKONČIL V ROCE 2015. 
JAKÉ TO BYLO ODEJÍT Z PRVNÍ LIGY DO PRAŽSKÉHO PŘEBO-
RU, TEDY LIGY PÁTÉ?
Zpočátku jsem nevěděl, co od toho mám čekat, ale musím říct, 
že mě to příjemně překvapilo. Když skončíte ligu, chcete si pře-
devším zahrát dobrý fotbal, a ne někde bezcílně nakopávat 
míče. A újezdské mužstvo mělo našlápnuto, takže se to dobře 
sešlo. Navíc pražský přebor má svoji kvalitu, a to i v rámci fair 
play.

VY JSTE NA HŘIŠTI TAK TROCHU SUPLOVAL ROLI TRENÉ-
RA, RADIL JSTE, KDO MÁ KDE STÁT, A TO NEJEN OBRANĚ,           
ALE I ÚTOKU…
Stavět si hráče by mělo být úkolem každého brankáře, a to 
včetně záložníků a útočníků. Zezadu z brány má člověk přehled 
a kluky na hřišti spíš upozorní. S tichým gólmanem tohle nefun-
guje. A já nikdy tichý brankář nebyl.

KDYŽ SE HRAJE NA DRUHÉ PŮLCE HŘIŠTĚ, JE BRANKÁŘ V BRÁ-
NĚ DOCELA SÁM. A PAK MŮŽE PŘIJÍT BLESKOVÝ ÚTOK. MÁTE 
NĚJAKÉ METODY, JAK SE BĚHEM ZÁPASU UDRŽET V POZOR-
NOSTI? 
V pozornosti se udržuju právě tím, že během zápasu mluvím. 
Pak nejsem z ničeho překvapený.

CO VÁM ANGAŽMÁ V ÚJEZDĚ DALO, JAK NA TA LÉTA VZPO-
MÍNÁTE?
Z ligového fotbalu jsem chtěl odejít už v roce 2011. Myslel jsem, 
že ze Sparty už nikam nepůjdu. Ale cítil jsem se dobře, nebyl 
jsem zraněný, a tak jsem si brankářskou kariéru prodloužil ještě 
na Vysočině. S Újezdem to bylo něco podobného, jen na nižší 
úrovni. Pořád jsem se na to cítil, a navíc jsem mohl Újezdu tro-
chu pomoct. A vzpomínky? Konkrétní zápas v paměti nemám, já 
nejsem člověk, který by si vedl tabulky a měl v hlavě výsledky. 
Na Újezd vzpomínám ale rád a bylo fajn, že jsem si teď mohl 
za starou gardu zahrát.

MÁTE SVOU BRANKÁŘSKOU AKADEMII, TRÉNUJETE DĚTI.      
CO JE NEJDŮLEŽITĚJŠÍ PRO TO, ABY SE ČLOVĚK STAL DOBRÝM 
BRANKÁŘEM?
Nejdůležitější na každém začátku je správně se naučit techni-
ku. Úplně nejlepší je, když přijdou děti bez jakékoliv průpravy.       
Ve starším věku se už těžko zbavíte různých zlozvyků nebo chyb-
ných návyků.

MNOHO SPORTOVNÍCH TRENÉRŮ ZMIŇUJE, ŽE DĚTI UŽ DNES 
NA TOM NEJSOU S FYZIČKOU TAK DOBŘE JAKO MINULÁ     
GENERACE. TAKÉ TO TAK VNÍMÁTE?
Ano, rozdíl je tam cítit. Setkávám se i s dětmi, které přijdou 
jako by pohybově netknuté, neumějí třeba udělat kotoul, což je          
u brankáře docela problém. Nechci to na nikoho svádět, ono je 
to také dané dobou. My jsme po škole vypadli ven a přišli ve-
čer. Dnes je všude kolem digitální svět. Zastávám ale názor, že 
vypadnout ven a být v pohybu je pořád lepší, než sedět doma 
u počítačové hry.

KDYŽ SE DNESKA DÍVÁTE NA LIGU, ZDÁ SE VÁM, ŽE SE FOTBAL 
NĚKAM VÝRAZNĚ POSUNUL?
Především se posunuly ty digitální technologie kolem fotbalu, 
dneska na základě dat můžete všechno analyzovat, mít pod 
kontrolou. Kluci jsou také perfektně fyzicky připravení. Neříkám, 
že my jsme nebyli, ale tohle je dotáhnuté k dokonalosti. Ale 
asi to není nic výjimečného. My, když jsme se dívali na fotbal 
z 60. nebo 70. let, tak jsme si také říkali, jak je ro celé takové 
zpomalené. Pořád ale ve fotbale i dneska platí, že kdo hřeší 
na to, že má talent a myslí si, že to půjde bez fyzické průpravy, 
tak neuspěje.

CHODÍTE JEŠTĚ NA SPARTU?
Chodím. Ale vstup na Spartu znamená, že si musím lístky týden 
dopředu objednat. Takže když teď hrála Sparta se Salcburkem 
a mě dva dny předtím odpadly tréninky, na stadion jsem se už 
nedostal.

A NA ÚJEZD?
Přiznám se, že si snažím vyšetřit víkendy pro sebe a pro rodinu. 
Takže Újezd jsem viděl hrát až teď, z brány. 



16 DDM

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
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Z REDAKCE

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE

MANŽELÉ NOHEJLOVI OSLAVILI 

KRÁSNÉ 68. VÝROČÍ SVATBY. 

DO DALŠÍCH LET PŘEJEME HODNĚ 

ZDRAVÍ, ŠTĚSTÍ A POHODY. 

DCERA ZDENKA S RODINOU 

A RODINA DLABAČOVA 

Blahopřání
manželům Nohejlovým

VZPOMÍNKA NA 
RUDOLFA 
VAMBERU
Eva Danielová

Ve chvíli, kdy jsem psala článek ke kulatinám muzea, za-
stihla mě zpráva o úmrtí pana Rudolfa Vambery, prvního 
kustoda v letech 2004-2016. Během dvaceti let muzea uspo-
řádal sám tři výstavy – Cyrilometodějské jubileum (2013), 
Karel IV. a soluňští bratři (2016), Rukopisné bible a jejich 
osudy (2021). O muzeum se zajímal i po skončení práce                                     
v muzejní radě. Na našeho kolegu muzejníka jsme vzpomně-
li na zářijové muzejní radě, jeho práce pro muzeum bude 
připomenuta i na vernisáži 20. 10. 2024. Čest jeho památce.

PODĚKOVÁNÍ 
EVĚ DANIELOVÉ
Marie Tomaidesová, Zita Kazdová

Někteří lidé ovládají tajné umění prodlužovat den, vyskytovat se 
na několika místech najednou a vědět si rady v každé životní 
situaci. Navenek se tato kouzla projevují například obdivuhod-
ným zvládáním všech pracovních i mimopracovních povinností 
a aktivit, láskyplnou péčí o rozvětvenou rodinu a příbuzenstvo a 
neustálými čilými kontakty se širokým okruhem přátel, známých 
a spolupracovníků.

Újezdské muzeum má velké štěstí, že jednoho takového člověka 
má v čele. Je jím Ing. Eva Danielová, která převzala muzejní 
pochodeň v roce 2013 od „otce zakladatele“ Miloše Schmidta. 
PhDr. Schmidt muzeum vydupal ze země a nyní, 28..října, oslaví 
naše malé muzeum 20 let svého trvání. 

Za tu dobu jsme připravili dlouhou řadu výstav k nejrůznějším 
výročím, příležitostem, beneficím nebo charitativním projektům. 
Na přípravě každé výstavy se kurátorsky podílejí členové muzej-
ní rady, ale Eva Danielová je součástí prakticky každého projek-
tu – především tam, kde je možné propojit Újezdské muzeum 
s újezdskou školou a využít kreativitu školáků a jejich učitelek.

Muzejní rada s potěšením využívá této „výroční“ příležitosti, aby 
své předsedkyni Evě veřejně poděkovala a ocenila její nezastu-
pitelný přínos pro muzejní činnost v Újezdě nad Lesy. Jménem 
muzejní rady děkujeme.

Poděkování 
muzeu a všem kolem

Přejeme našemu muzeu vše nejlepší k jeho dvacátým naro-
zeninám. Vedení naší městské části děkuje všem, kteří se ta 
dlouhá léta podílejí na chodu muzea, přípravě výstav a jejich 
realizaci. Byly a jsou to stovky a tisíce hodin práce, kdy často 
jedinou odměnou je dobrý pocit a uznání od návštěvníků.

Neocenitelným způsobem tak přispíváte k rozvoji kultury           
v Újezdě nad Lesy.

Přejeme vám mnoho dalších úspěšných let plných inspirativ-
ních výstav a spokojených návštěvníků!

Rada MČ Praha 21
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18 SLOUPKY

Mgr. Lucie Doležalová 
(ÚJEZD ŽIJE)

Komunitní centrum jako místo se-
tkávání například maminek s dětmi 
nebo seniorů nám v Újezdě beze-
sporu chybí. V září proběhlo veřej-
né představení studie „přístavba    
k budově MŠ“. Podle ní má v zadní 
části pozemku školky Sedmikráska 
(se vstupem z Lomecké ulice) vy-
růst multifunkční stavba komunitní-
ho centra s tělocvičnou využitelnou 
i jako sál na pořádání kulturních 
akcí, dílnou, dětskou klubovnou     
a dalšími místnostmi pro zájmovou 
činnost i terapie.

Studie má bohužel několik slabých 
míst. Tím prvním a zásadním je 
umístění budovy. Problematický je 
příjezd jednosměrnou ulicí s ne-
dostatkem parkovacích stání – je 
zde totiž zástavba řadových domů, 
jejichž obyvatelé parkují na ulici       
a ta je z větší části obsazená auty 
již nyní. Cesta z autobusové zastáv-
ky vede po chodníku v dezolátním 
stavu, o jehož opravu žádáme MČ 
již šestým rokem. Ani pozemek sa-
motný neposkytuje pro stavbu do-
statečný prostor, takže by se školce 
ukrojila část zahrady. Další část 
včetně vzrostlých stromů by padla 
kvůli změně parkování z podél-
ného na příčné (plot by se musel 

posunout hlouběji do zahrady). To 
se jeví jako nevhodné řešení zvlášť 
v situaci, kdy se školka rozroste          
o další třídu, která má nahradit de-
taš z Hulické za úřadem.

V rámci veřejného projednání za-
zněl návrh přemístit projekt ko-
munitního centra na pozemek               
v Lišické, který má MČ ve správě 
a je přesně naproti školce z dru-
hé strany. Je větší, blíž k zastávce              
a parkování u něj by nebyl pro-
blém. Doufám, že vedení MČ nejen 
tuto variantu pečlivě zváží.

Ing. Alena Motejlová 
(ODS a TOP 09 - SPOLEČNĚ 
PRO ÚJEZD)

Vážení a milí sousedé, doufám, že 
vás vydatné srážky v polovině září 
zasáhly co nejméně. Dovolte mi 
poděkovat a vyjádřit úctu našim 
hasičům, kteří byli v pohotovosti. 
Sloupek chci věnovat našim senio-
rům a upozornit na drobnou časo-
vou změnu v konání naší klubovny. 

Vzhledem k možnostem některých 
účastníků jsme se rozhodli jim vy-
jít vstříc a posunout začátek z 9:30 
na 10 hod. V tomto novém čase se 
budeme scházet od října 2024. Dny 
klubovny se nemění. O změně jsem 
také informovala na poslední klu-

bovně. Tento nový čas naleznete i 
na pozvánce na další klubovny. V 
případě dotazů mě neváhejte kon-
taktovat na e-mail 
alena.motejlova@praha21.cz.

Ráda bych připomněla znovu pro 
ty, kteří nečetli článek v letním vy-
dání ÚZ, že klubovna seniorů probí-
há 2x do měsíce. Slouží především 
jako místo pro příjemné setkávání 
a popovídání si u kávy či čaje.       

A nebojte, hlady trpět určitě nebu-
dete, k dispozici jsou chlebíčky a 
koláčky. K tomu nám zvesela hraje 
pan Tomáš na harmoniku a podle 
možností si také zazpíváme. Také 
se bavíme o cestování a když je 
možnost, pořádáme na toto téma 
malé přednášky. V létě se schází-
me multifunkčním hřišti a po zbytek 
roku v Polyfunkčním domě.

Klubovna je zdarma a každá nová 
tvář je vítaná. Není třeba se objed-
návat. Přijít za námi můžete kdyko-
liv a rádi vás mezi sebe přijmeme. 
Termíny s novým časem (10 hod.)  
jsou vždy vypsány v kalendáriu na 
webu www.praha21.cz, vývěskách 
MČ, anebo ve zpravodaji. Velké 
díky patří také spoluorganizátor-
kám, Zuzaně Dastychové a Kateři-
ně Bláhové. Těšíme se na vás.
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NAČEŠICKÁ X BOROVSKÁ  15.00 - 15.20

ČENTICKÁ X POLEŠOVICKÁ  15.30 - 15.50

HULICKÁ X SOBĚŠÍNSKÁ   16.00 - 16.20

NOVOSIBŘINSKÁ X SVOJŠICKÁ  16.30 - 16.50

ŽÁROVICKÁ X ŽEHUŠICKÁ  17.00 - 17.20

TUCHOTICKÁ X VELEBNÉHO  17.30 - 17.50

DOMANOVICKÁ X RAČINĚVESKÁ   18.00 - 18.20

KŘIŽ. UL. DRUHANICKÁ – STAROÚJEZD. 15.00 - 15.20

KŘIŽ. UL. NOVOSIBŘINSKÁ – TOUŠICKÁ 15.30 - 15.50

KŘIŽ. UL. ZALEŠANSKÁ – LOMECKÁ 16.00 - 16.20

UL. ROHOŽNICKÁ (NA PARK. U ALBERTA) 16.30 - 16.50

KŘIŽ. UL. VELIMSKÁ – KLEŠICKÁ  17.00 - 17.20

KŘIŽ. UL. VELIMSKÁ – KLEŠICKÁ  17.30 - 17.50

KŘIŽ. UL. NOVOLHOTSKÁ – STAROKOLÍN.  18.00 - 18.20

KŘIŽ. UL. BĚLUŠICKÁ – NETUŠILSKÁ 18.30 - 18.50

KŘIŽ. UL. DRUHANICKÁ – OPLANSKÁ 15.00 - 15.20

KŘIŽ. UL. RÁPOŠOVSKÁ - DĚDICKÁ 15.30 - 15.50

KŘIŽ. UL. CHOTĚNOVSKÁ - TOUŠICKÁ 16.00 - 16.20

KŘIŽ. UL. LOMECKÁ - ZBÝŠOVSKÁ  16.30 - 16.50

KŘIŽ. UL. MĚŠÍNSKÁ - ŽEHUŠICKÁ  17.00 - 17.20

KŘIŽ. UL. VALDOVSKÁ - HRÁDKOVÁ 17.30 - 17.50

KŘIŽ. UL. PILOVSKÁ - ČENOVICKÁ  18.00 - 18.20

KŘIŽ. UL. NADĚJOVSKÁ - BEČVÁŘSKÁ 18.30 - 18.50

19ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ

KONTEJNERY
NA VELKOOBJEMOVÝ
ODPAD

DĚDICKÁ/RANSKÁ
ROHOŽNICKÁ – U PRODEJNY ALBERT
STAROKOLÍNSKÁ/NOVOLHOTSKÁ – PARK BLATOV U KŘ.
ŽEHUŠICKÁ/MĚŠÍNSKÁ

SOBOTA 12. ŘÍJNA

ROHOŽNICKÁ – U PRODEJNY ALBERT
TOUŠICKÁ – U SPOŘITELNY
CÍRKVICKÁ/OCHOZSKÁ
HOLŠICKÁ/SUDĚJOVICKÁ

SOBOTA 2. LISTOPADU

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 13 HOD. 

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 13 HOD. 

DO KONTEJNERŮ PATŘÍ:
starý nábytek, pohovky, gauče, koberce a linolea,

zrcadla, umyvadla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, 
autosklo a kovové předměty (např. staré bojlery).

DO KONTEJNERŮ NEPATŘÍ:
živnostenský odpad, nebezpečný odpad (např. autobaterie, 

zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové oleje a obaly od nich), 
bioodpad, stavební odpad, dále pak pneumatiky, 

výrobky podléhající zpětnému odběru 
(např. vyřazené elektrozařízení, 

TV a PC monitory, počítače, lednice, mrazáky).

ČENOVICKÁ/PILOVSKÁ
LOMECKÁ/ZAŘÍČANSKÁ
VALDOVSKÁ/HRÁDKOVÁ
DRUHANICKÁ/STAROÚJEZDSKÁ

SOBOTA 9. LISTOPADU

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 13 HOD. 

DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 13 HOD. 

MOBILNÍ SBĚR
NEBEZPEČNÉHO
ODPADU
ÚTERÝ 15. ŘÍJNA / PRAHA 21 / TRASA B

ČTVRTEK 24. ŘÍJNA / PRAHA 21 / TRASA A

ÚTERÝ 5. LISTOPADU / PRAHA 21 / TRASA C

KONTEJNERY NA ROSTLINNÝ ODPAD

TOUŠICKÁ – U SPOŘITELNY

ROHOŽNICKÁ – NA PARKOVIŠTI U SAMOOBSLUHY ALBERT

VALDOVSKÁ X HRÁDKOVÁ 

STAROKOLÍNSKÁ X NOVOLHOTSKÁ – U PARKU NA BLATOVĚ

STAROÚJEZDSKÁ X DRUHANICKÁ (U HASIČÁRNY)

PILOVSKÁ X ČENOVICKÁ

NEDĚLE 20. ŘÍJNA A 10. LISTOPADU / DOBA PŘISTAVENÍ: OD 9 DO 12 HOD. 

Po naplnění budou kontejnery podle potřeby vymě-
ňovány. Kontejnery se mohou ráno rychle naplnit 
a není možné je obratem vyměnit. 

Pokud na stanovišti z důvodu výměny kontejner 
nebude, je nutné si na něj počkat a až poté 
do něj odložit odpad. 
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SLAVNOSTNÍ 
PŘEDÁVÁNÍ 
CERTIFIKÁTŮ 
CAMBRIDGE
Marie Anna Stejskalová

Na konci srpna proběhla na radnici městské části Praha 21 
velice milá událost. Našim studentům jazykové školy Happy 
School byly předány certifikáty zkoušek z anglického jazyka – 
Cambridge English Exams. Slavnost zahájila Eva Stejskalová, 
ředitelka jazykové školy Happy School. Vyzdvihla úsilí a dob-
rou práci studentů, která přinesla své plody. Starosta Michal                    
Hazdra srdečně pogratuloval všem a popřál jim hodně úspěchů 
v novém školním roce.

Místostarostka Alena Motejlová povzbudila studenty, aby nezů-
stali pouze u stávající dosažené úrovně certifikátu, ale pokra-
čovali ve studiu a získali vyšší stupeň zkoušek. Naši studenti           
dosáhli v tomto roce certifikáty úrovní B1, B2 a dokonce C1 SERR 
(Společný evropský referenční rámec pro jazyky). 

Po skončení slavnosti několik z nás slavilo dál na zaslouženém 
zmrzlinovém poháru v Zeleném domě. Přejeme všem, kteří se 
v tomto roce připravují na mezinárodní zkoušky Cambridge 
Exams, ať se jim dobře daří v studiu, ať je toto završeno krás-
ným certifikátem! Už teď se těšíme na podobnou milou slavnost 
v dalším roce.
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ZAHRADA 
V ŘÍJNU
Blanka Exnerová

Říjen je první z podzimních měsíců, kdy se milovník zahrady 
prakticky nezastaví. Však jedna pranostika říká „Říjen a březen 
rovné jsou ve všem“. Sklízí se pozdní druhy zeleniny, je nejlepší 
čas na výsadbu dřevin a cibulovin či založení skalky. Říjen je ale 
také měsícem, kdy se zahrada pomalu ukládá ke spánku, při-
cházejí první mrazíky a je čas na výsadbu téměř všeho.  Říjnové 
srážky přejí výsadbě všech dřevin náročných na vláhu – angrešt, 
borůvka, také ostatní stromky a keře se díky častější přirozené 
závlaze snadněji zakoření. Druhá půlka měsíce je vhodná pro 
výsadbu prostokořenných i kontejnerovaných dřevin.

OKRASNÁ ZAHRADA: je nejlepší čas také pro výsadbu většiny 
trvalek, růží, okrasných travin a bambusů, vysaďte také na jaře 
kvetoucí cibuloviny - sněženky, tulipány, modřence, hyacinty. Ke-
řové růže zkraťte přibližně o třetinu, pnoucí prořežte a zkraťte 
jim staré výhony. Stromkovým růžím podle potřeby upravte a 
prosvětlete korunu. Pokud je říjen slunečný a teplý, je možné 
řez ponechat až na listopad, mnohé růže totiž za hezkého po-
časí kvetou až do konce podzimu. Pěstujete-li latnaté hortenzie, 
zkraťte jim výhony přibližně o dvě třetiny, vytvoří výhony nové 
a silnější, takové, které v následující sezoně lépe unesou velká 
květenství, která jsou pro tyto hortenzie typická. Na jaro naopak 
ponechte řez a střih trvalek. Nezkrácený porost je v zimě ochrá-
ní před chladem, je také vhodným útočištěm užitečného hmyzu 
a dalších drobných živočichů. Okrasným stromům odstraníme 

nemocné, zlomené a suché větve. Hnojení a zálivka? Prvního 
pomálu, druhého co nejvíc. Říjnové teploty začínají klesat pod 
nulu, proto bychom měli schovat choulostivé druhy rostlin (zvláš-
tě ty exotické) domů do tepla. 

OVOCNÁ ZAHRADA: Zavlažujeme záhony s jahodníky. Jahod-
níkové záhony okopeme, k rostlinkám přihrneme zeminu a chrá-
níme je netkanou textilií proti mrazům. Odstraňujeme borku z 
kmenů a větví starších stromů a pálíme ji. Oškrabané kmeny 
ošetříme vápenným mlékem. 

ZELENINOVÁ ZAHRADA: V říjnu sklízíme veškeré druhy kořeno-
vé, tykvovité, košťálové zeleniny a luskovin. Měli bychom ji ne-
chat nejprve oschnout a teprve poté uschovat. Po sklizni všech-
ny prázdné zeleninové záhony zryjeme, abychom je připravili 
pro příští sezónu. Promoklou půdu je třeba zlehčit rašelinným 
substrátem, humóznějším kompostem nebo pískem. Zarýváme 
chlévský hnůj, ale ne tam, kde se chystáme pěstovat hlíznaté a 
cibulnaté rostliny. Sušíme natě petržele, celeru a dalších podob-
ných rostlin, které nám budou přes zimu sloužit jako léčivky a 
koření. Organické zbytky zkompostujeme, prosypeme páleným 
vápnem a smícháme se zeminou. Starý kompost připravíme pro 
použití na novou zahradní sezónu. Chceme-li se příští rok vyvaro-
vat poškození rostlin slimáky, nahromadíme na zahradě větve a 
listí, pod kterými se v zimě schová ježek, který se o ně v průběhu 
sezóny postará.

Všechny milovníky zahrady zveme na Podzimní výstavu ovoce 
a zeleniny spojenou s výstavou výtvarných prací dětí ve dnech 
4. – 5. 10. v našem areálu Staroújezdská 495. 
 
O veškerých našich akcích informujeme ve vývěsných skříňkách, 
stránkách ÚZ a na webu https://kvetyujezda.ic.cz.
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KAS ZVE 
NA PODZIMNÍ AKCE
26. ŘÍJNA 
ANTIKA NA ZÁMKU DUCHCOV
Výlet s odborným doprovodem dr. Pavla Titze. 
Odjezd 7:30 hod. od Lidlu, od 10 hod. prohlídka 
antických sbírek, zámku a zahrad. 
Na zpáteční cestě návštěva kostela Nanebevzetí 
Panny Marie v Mostě. Příspěvek účastníka je 400 
Kč, vstupy hradí KAS. Zájemci se hlásí u paní 
Krajzingrové, tel 736 417411 (volat po 19. hod.)

7. LISTOPADU 
STRAHOVSKÝ KLÁŠTER
S naší průvodkyní Jitkou. Sraz v 10 hod. 
na Pohořelci.
Odjezd z Újezda busem 221 v 8:39 hod.    
(na Národní třídě přestup na tramvaj č. 22). 
Vstup do kláštera 150 Kč – část z toho uhradí KAS.

Na 3. 10. se podařilo obstarat vstupenky 
do Divadla pod Palmovkou na představení 
Zkrocení zlé ženy. 

Cena pro členy KAS 150 Kč, zbytek hradí KAS. 
Oznámení bylo na plakátech. Na 14. 12. 
plánujeme výlet na adventní trhy v Kouřimi. 
Sledujte prosím vývěsní skříňky.
 
Za výbor KAS Zuzana Dastychová st.
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TGM: HAPPENING A VÝSTAVA 
Michael Hartman

V říjnu uplyne 105 let od památných oslav 1. výročí republiky      
v Újezdě za účasti prezidenta T. G. Masaryka. Stejně jako v den 
100. výročí uspořádá Újezdský STROM na místě události a tehdy 
zasazené Lípy Svobody připomínkový happening. 

Živý houslový doprovod v roce 2019 zajistil člen a újezdský 
filharmonik Jan Kvapil. Letos přenechal roli mladším, a tak zpěv 
1. sloky ze Škroupova „Kde domov můj?” divadelní hry „Fidlo-
vačka aneb Žádný hněv a žádná rvačka” a Masarykovu oblí-
benou lidovku “Ach synku, synku” doprovodí dvojice houslistek. 
Z prozkoumaných pramenů přidáme letos další autentický 
prvek. Rekonstrukci možné verze básně „Kročeje”, kterou dle 
citace újezdské kroniky na infomační tabuli u Lípy Svobody 
„recitovala paní Anna Roháčková”. Obálku objeveného díla 
s uměleckou ilustrací a klíčovými letopočty doby (1914,1918,1919) 
jsme otiskli v minulém čísle ÚZ.
 
Tématu návštěvy T. G. Masaryka, který následně mimořádným 
způsobem „kráčel“ újezdskou historií, se bude věnovat i výstava 
„Musíme si pomáhat aneb Masarykovy kročeje v Újezdě”, kte-
rou připravuje Újezdské muzeum ke svému 20. výročí. Propojuje 
jubilea muzea, republiky (1918, 106 let), Masarykovy návštěvy 

a Lípy Svobody (1919, 105 let) i otevření újezdské školy (1934,   
90 let). Všechna se vážou k 28. říjnu. Odkazují současně na mi-
mořádně plodná období široké všeobecné spolupráce. 

Happening začne v 15 hod. u Lípy Svobody, jak nejlépe odpoví-
dá oslavě 1. výročí republiky v roce 1919 s ohledem na Masary
kovy osobní záznamy, místní kroniku, archivní údaje, vzdálenosti, 
čas západu slunce v den události a dostupné technické pro-
středky. Po úvodu u Lípy Svobody pokračuje program slavnost-
ním zvoněním na újezdské zvoničce a bude zakončen návštěvou 
Újezdského muzea, kde bude k dispozici nejen zmiňovaná vý-
stava.
 
Výstava s připomínkou výročí potrvá do března 2025, který je 
současně 175. výročím narození „Tomáše Jana Masaryka“ (za-
psáno německy do matriky v Hodoníně). Na vernisáž výstavy 
v neděli 20. října v polyfunkčním domě Level a sváteční happe-
ning v pondělí 28. října v 15:00 srdečně zve Újezdský STROM 
– Spolek pro Okrašlování a Trvalý Rozvoj Městské části. Připojte 
se – dovíte se a možná i zažijete nebo ochutnáte něco nového. 

Rádi vás uvidíme.

105. výročí 
zasazení lípy svobody 
v Újezdě za účasti 
T. G. Masaryka

pondělí 28. 10. 

začátek v 15 hod. u Lípy Svobody 
před hasičskou zbrojnicí, křižovatka 
ulic Staroújezdská a Druhanická.

Pořádá Újezdský STROM s podpo-
rou městské části Praha 21 v rámci 
výstavy k 20. výročí Újezdského mu-
zea.
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TÁBOROVÁ DOBRODRUŽSTVÍ 
A NOVÉ ZAČÁTKY 
Helena Peléšková - Žuchla

S příchodem nového školního roku, rozvodněných řek a končí-
cích prázdnin nám nezbývá nic jiného než vzpomínat na teplé 
slunečné dny tradičně strávené na naší milované Šumavě. Ani 
letos jsme se na táborech Skautského střediska Douglaska ne-
obešli bez spousty běhacích her, blátivých challengí a dobro-
družných puťáků.

Jako první nám do Přestanic zavítali naši roveři ze Skary a od-
startovali tábor podnikáním v americkém byznyse. Kromě klasic-
kých her a náročné stavby tábora následoval také sjezd Otavy, 
plnění denních i nočních výzev a na závěr roverská zkouška, 
kterou doprovázelo slavnostní předávání roverských šátků.
Napínavých deset dní prožili také naše nejmladší světlušky a 
vlčata při táborovém cestování časem. Kromě návštěvy mnoha 
historických míst a událostí, spousty užité zábavy a smíchu se 
děti naučily táhnout za jeden provaz. A díky spolupráci dokáza-
ly celotáborovku řádně zakončit a opravit svůj rozbitý stroj času. 
Na pomoc jim přijeli i jejich rodiče, a tak tábor skončil příjemně 
a v přátelské náladě. Závěrečný turnus patřil oddílu Vidrholec, 
kde skauti a skautky na vlastní kůži zažili hned několik význam-
ných historických událostí ze skautské minulosti. Kromě prvního 

tábora, služby národnímu výboru a dne v duchu Foglarovek je 
také čekaly státní zákazy a nebezpečné odboje. Na puťácích 
statečně obstáli zkoušce nevlídného počasí a zakončili všemi 
oblíbenou challengí. Plány na září bohužel lehce překazily deš-
tě, ale radost nám přináší začínající schůzky a těšíme se na 
podzimní výpravy!

Újezdští rybáři 
vás zvou
sobota 12. 10. 
- ráno a dopoledne tradiční výlov rybníka s prodejem 
ryb u klubovny MO ČRS na rohu ulic Dubinská a Staro-
újezdská, od 10 do 13 hod.

sobota 19. 10. 
- od 9 do 14 hod. dětské rybářské závody na revíru 
Rokytka 1, Blatovský rybník. Věk závodníků 6-15 let,     
registrace od 8 hod., počet účastníků ca 40, občerst-
vení zajištěno.

Petrův zdar!

Více informací na tel.  číslech: 
776 601 010 Jan Franc (předseda MO ČRS)
602 947 507 Aleš Hrubý (jednatel MO ČRS)
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EXHIBICE I BESEDA 
S OLYMPIONIČKOU
Martin Horák

Dětský den jako rozloučení s prázdninami je za námi. Na děti 
čekalo 10 soutěžních disciplín. Některá stanoviště byla zaměře-
ná na rychlost, jiná na orientaci v prostoru, paměť či stabilitu. 
Nechyběly ani úkoly zaměřené na taekwondo, konkrétně na 
kopy nebo údery do odražeče. Po zdárném dokončení všech 
úkolů na děti čekala odměna v podobě věcných cen a sladké 
tečky. Ti nejlepší si odnesli také speciální cenu. Kdo měl hotovo, 
mohl si vyzkoušet nesoutěžní aktivity, jako třeba malování na 
obličej či vyrábění náramků. 

Již tradičně jste mohli vidět také ukázku od našich závodníků,     
a to ve dvou menších exhibicích. Součástí ukázek bylo přerážení 
dřevěných desek, technické sestavy, zápas či různé parádičky.
A jak je naším zvykem, připravili jsme pro vás i něco speciálního 
– na závěr celé akce proběhla beseda s účastnicí Olympijských 
her v Paříži – Dominikou Hronovou – jednou z prvních dvou 
českých zástupkyň v taekwondo, které se to povedlo. Povídání        
s Domčou bylo moc příjemné a všichni si z něj odnesli mnoho 
zajímavých poznatků.

Moc jsme si celý den s vámi užili a věříme, že takovou akci jsme 
nepořádali naposled. Nyní už je čas připravovat se na druhou 
polovinu závodní sezóny, která bude jako vždy nabitá.

Tato akce proběhla za finanční podpory MČ Praha 21 – Újezd 
nad Lesy. Podpory od městské části si nesmírně vážíme. Velké 
díky patří také našemu hlavnímu partnerovi, Obchodní akade-
mii a Obchodnímu institutu Praha. 

ŠACHY POD
ŠIRÝM NEBEM
Roman Kudrna, Martin Lisičan

Na začátku školního roku se uskutečnil symbolický křest nově 
postavených šachových stolů pod širým nebem. Slavnostní pře-
střižení stuhy nahradila před budovou prvního stupně šachová 
exhibice. V celkových dvou partiích se mezi sebou utkali garant 
projektu, radní Milan Samec a teprve sedmiletý šachový talent 
Gabriel Mallein. 

Pouhý začátek partie svědčil o šachových zkušenostech obou 
zúčastněných. V průběhu útočné a komplexní první hry ovšem 
Milan přišel o jednu z nehlídaných figur. Mladšímu soupeři na-
konec tato chyba stačila k vítězství. Druhá partie byla pro diváky 
i hráče mnohem klidnější a přehlednější. Ze šachovnice rychle 
zmizela většina figurek a méně zkušenému šachistovi se mohlo 
zdát, že jde o jasnou remízu. Gabriel ovšem i zde dokázal partii 
dovést do zdárného konce. Nutno podotknout, že Milan v závěru 
přehlédl výherní tah.

„Zjistil jsem až potom, že se v určité chvíli naskytla šance zvítězit. 
Šachy už třicet let nehraju. Měl jsem sice teoretickou možnost 
vyhrát, ale přehlédl jsem ji. O tom šachy jsou,“ řekl Milan krátce 
po druhém utkání. Radní k prohře navíc přiznal, že jednou z jeho 
strategií bylo nedostat šachmat v prvních tazích.

Gabriel průběh partií nijak významně neokomentoval. Svou po-
zornost totiž jen pár minut po finálním podání ruky věnoval další 
šachové hře se spolužáky. Nové sady hracích figurek budou mít 
žáci k dispozici na vrátnici v budově prvního stupně. Stoly pod 
širým nebem jsou samozřejmě dostupné i pro širokou veřejnost.
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100 LET FOTBALU: 
HVĚZDY NA TRÁVNÍKU I NA PÓDIU 
Michal Krejčí

Na sobotu 7. září jsme dlouho dopředu plánovali oslavy sto-
letého výročí založení našeho klubu. V rámci oslav sehrála 
předpřípravka a starší přípravka přátelská utkání s pozvaný-
mi soupeři a mladší přípravka turnaj s účastí dívek ze Sparty 
a Slavie. Zlatým hřebem byl odpolední zápas naší staré gardy   
s týmem osobností Real Top Praha se spoustou bývalých slav-
ných fotbalistů a dalších známých tváří z řad herců, hokejistů 
a moderátorů. Z vybraného vstupného jsme věnovali pěknou 
částku na dobrou věc. Pro návštěvníky byly připraveny i večerní 
koncerty.

Ranní program odstartoval fotbalový zápas naší předpřípravky 
proti Sokolu Tuklaty. Hned po nich začal miniturnaj mladší pří-
pravky, která si za soupeře pozvala dívky dvou nejslavnějších 
klubů v republice Sparty a Slavie a pak také stejně staré kluky   
z Bohemians Praha. Turnaj hrál každý s každým, hrálo se sou-
časně na dvou hřištích. Nešlo ani tak o výsledky jako o to sehrát 
kvalitní utkání s věhlasnými soupeři. Dopolední program završil 
zápas naší starší přípravky s Bohemians Praha.

Ve 14:00 hod. začal fotbalový zápas s týmem osobností Real 
TOP Praha. Za náš klub hráli členové výkonného výboru a bývalí 
hráči. Pozvání přijal i bývalý reprezentant a brankář AC Sparta 
Praha Jaromír Blažek, který za náš klub několik let před covi-
dem hrával. První poločas za nás nastoupil i další skvělý exre-
prezentant David Jarolím. V soupeřových řadách mohli diváci 
vidět stále aktivního ligového fotbalistu Mladé Boleslavi Marka 
Matějovského a řadu bývalých ligových fotbalistů a reprezen-
tantů, třeba Jana Kollera, Jana Rajnocha, Jakuba Podaného, 
Lukáše Zelenku, Patrika Ježka nebo Jana Bílka. Za soupeře také 
nastoupili další známé osobnosti z řad herců, hokejistů nebo 

moderátorů – David Novotný, Jakub Kvášovský alias Kalkulátor, 
Alexander Salák, Karel Pilař, Jaromír Bosák, Karel Diviš a další. 
 V poločase zápasu jsme předali šek na 100 tisíc Kč, na který 

jsme použili peníze z vybraného vstupného. Peníze jsme věnova
li šestnáctileté Veronice Pilné, která se statečně pere s dětskou 
mozkovou obrnou. Dar bude využit na nákup kompenzačních 
pomůcek a úhradu rozšířené rehabilitace. Šek převzal její otec. 
Výsledek zápasu 1:3 nebyl vlastně až tak důležitý. Bylo vidět, že 
když soupeř chtěl, v pohodě nás přehrával. Šlo hlavně o to po-
bavit diváky a pomoci tomu, kdo to nejvíce potřebuje.Po zápase 
došlo i na slavnostní odhalení pamětní desky pod nově zasaze-
nou lípou. Odhalení se ujal nejslavnější z týmu Realu Top Praha 
a nejlepší střelec české reprezentace Jan Koller. Poté přišly na 
řadu i děti, kterým trenéři a hráči naší mládeže připravili několik 
disciplín, kde si mohli vyzkoušet penalty, střelbu na přesnost, 
slalom s balonem, fotbalové šipky nebo auty. Děti dostaly za 
splnění všech úkolů i malou odměnu. 

V podvečer se již začaly připravovat koncerty. Jako první vy-
stoupil Vilém Čok se svojí kapelou Bypass. Poté na posluchače 
čekala revivalová kapela ABBAcz, která zahrála snad všechny 
největší hity slavné švédské kapely. Věříme, že si všichni oslavy 
100 let založení našeho fotbalového klubu užili a budou na ně 
dlouho vzpomínat. Klubu přejeme, aby byl stále v takové kondici 
jako nyní je. Spousta odchovanců a bývalých hráčů dorostu se 
již prosazuje v obou týmech našich mužů. Stejně tak hráči, kteří 
aktuálně za dorost ještě nastupují, se již začínají v týmech mužů 
prosazovat. V naší mládeži máme čím dál více dětí a doufáme, 
že půjdou ve šlépějích svých starších kolegů z dorostu a jednou 
je uvidíme v našich týmech mužů.
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VOLEJBAL OSLAVIL 
DESET LET 
Barbora Plzenská

Náš oddíl SK JOKY letos slaví vstup již do jedenácté soutěžní 
sezóny. Od vzniku jsme udělali veliký pokrok a vybudovali si 
renomé i mezi velkými pražskými kluby. 

Začátky ale nebyly jednoduché. Můj manžel, Petr Plzenský, měl 
bohaté zkušenosti jako trenér ve známých klubech jako Slávie 
a Olymp, ale stále cítil, že mu chybí vlastní tým. Nabídla jsem 
mu svou pomoc. V té době jsem trénovala atletiku v Újezdě 
nad Lesy a měla jsem zkušenosti s trénováním a vedením dětí. 
Kondiční trenér se vždy hodí.

Zariskovali jsme a pronajali jsem si halu v Běchovicích, udělali 
nábor a inzerci na volejbalovou přípravku. Řekli jsme si, že po

kud přijde 12 dětí tak založíme oddíl. Přišlo jich přesně dva-
náct, a tak jsme založili oddíl pod názvem SK JOKY (bojovník, 
samuraj). Postupem času se k nám přidali naši odchovanci, Petr         
a Anna Popelákovi, kteří si rovněž udělali trenérské zkoušky        
a nyní jsou odbornými trenéry. Petr navíc získal i rozhodcovské 
zkoušky. Z dvanácti dětí na začátku se nám oddíl rozrostl na 65 
děvčat a čtyři trenéry. Dnes máme dvě tréninkové skupiny. 

Letos postavíme rekordní počet družstev v šestkovém volejbalu, 
vždy pod dvou týmech v kategoriích starších žákyň a kadetek.  
Dále jsme do soutěže přihlásili jedno družstvo v kategorii čtyřko-
vého volejbalu a přípravka nás bude reprezentovat na turnajích 
v barevném minivolejbalu. 

Aktuálně vybíráme nové členky pouze z mladších ročníků, 
konkrétně ročníky 2012 až 2014. Hledáme pohybově nadaná 
děvčata, která by chtěla hrát náš krásný sport – volejbal. Čin-
nost sportovního klubu je finančně podporována v rámci Gran-
tového systému MČ Praha 21 a Praha Běchovice.

LETNÍ VOLEJBALOVÉ 
SOUSTŘEDĚNÍ
Barbora Plzenská 

V polovině srpna nám začala tradiční příprava na volejbalovou 
sezónu. V sobotu 10. 8. jsme odjeli do Hejnic na naše týdenní 
pobytové soustředění. Jako obvykle jsme se ubytovali v penzio-
nu „U Cimpla“. Našich 35 dětí a 6 dospělých obsadili celý pen-
zion. Trénovali jsme dvakrát denně, a to ve čtyřech skupinách, 
které se vystřídaly na různých stanovištích. Na travnatém fotba-
lovém hřišti jsme trénovali rychlost, obratnost, vytrvalost, sílu a v 

hale volejbalovou techniku, taktiku a herní postavení. Jako vždy 
jsme týden zakončili turnaji. Dopoledne v minivolejbu (3 proti 3) 
a odpoledne v šestkovém volejbale. Soustředění se jako vždy 
neslo v přátelském duchu, vytvořila se nová kamarádství, utužil 
se kolektiv. Dále následoval volejbalový kemp v Újezdě nad 
Lesy na antukovém kurtu ve Veletovské ul. Zde se trenéři snažili 
udržet kondici nabytou v předchozím soustředění. Přidali mnoho 
volejbalového cvičení a v horkém počasí i trochu osvěžení v 
přilehlém lesíku. Během soustředění jsme sestavili dvě družstva, 
která nás reprezentovala na mezinárodním turnaji PVG, které se 
konalo od 30. srpna do 1. září na antukových hřištích Meteoru 
Praha. Děvčata v prvním týdnu září dolaďovala formu na trénin-
ku v tělocvičně v Polesné a vyrazila na kvalifikační turnaje Praž-
ského přeboru. Držte nám palce, sezona začíná! Volejbalu zdar.
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DEŠTIVÝ DRHOLEC 
PŘILÁKAL MALÉ 
I VELKÉ
Klára Zezulová

V sobotu 14. září proběhla turistická akce Za loupežníkem Dr-
holcem, která letos byla zařazena do programu oslav 90 let    
Masarykovy ZŠ. Protože se vyplnila předpověď počasí a inten-
zivního deště, uspořádali jsme akci tentokrát trochu jinak a bez-
pečně pro všechny účastníky. Naopak se všem líbila nejkratší 
trasa v historii této turistické akce, která měřila pouhých 900 m. 
Původně mělo na lesní trase být celkem 5 loupežnických zasta-
vení s úkoly. 

Využili jsme prostoru startu a zde pod střechou byly hned tři        
z nich a v cíli potom další dvě zastavení. Velcí a malí turisté, kte-
ří byli z Újezda i z různých koutů republiky, si užili tento deštivý 
den a neodradilo je ujít necelých 900 m v dešti ze startu do cíle. 
Chtěla bych tímto poděkovat nejen těm, co nám pomohli akci 
zorganizovat, ale i 70 účastníkům, kteří dorazili projít se v dešti 
a pobavit se s loupežnickou bandou. Vybraná částka bude vě-
novaná na obnovu jedné ze škol zasažených povodněmi.

KLÁNOVICKÝ 
PŮLMARATON 
JE ZA DVEŘMI
Michaela Sikorová

Devátý ročník oblíbeného klánovického závodu se blíží rychlostí 
sprintu. Na všechny trasy, které jsou na programu dne, se 20. 
října vydá kolem dvou tisícovek sportovců, od dětí až po senio-
ry. Přidáte se i vy?

Běžci se mohou již tradičně těšit na několik distancí a tras. Kro-
mě hlavního závodu na 21 km, jehož trasa je oficiálně certifiko-
vaná na půlmaratonskou vzdálenost, bude připravena trasa na 
10 km, štafeta 11 + 10 km, běh se psem neboli canicross a své 
místo na startu mají i děti. Pro ně jsou připraveny trasy dlouhé 
60 m pro ty nejmenší (do šesti let) a na 300, 400, 1000 a 2000 
m od přípravky až po starší žáky a žákyně. Registrace je možná 
online na webu akce nebo na místě do naplnění kapacit. 

Pokud se rozhodnou vyrazit na trasu i samotní rodiče, mohou 
se opět spolehnout na hlídání dětí v klánovické mateřské škole, 
vzdálené asi 200 m od zázemí. Závody si tak může užít opravdu 
celá rodina.

Nudit se ale nebudou ani ti, kteří zůstanou v zázemí závodu. 
Kdo má rád i trochu kultury, může si užít koncert kapely Freeri-
de. Doprovodné aktivity nabídnou i stánky partnerů, nebudou 
chybět hry pro děti i dospěláky a závodní den zakončí losování 
tomboly. Přijďte fandit a podpořit skvělou sportovní atmosféru v 
Klánovicích. Podrobné informace o závodě, trasy a časový har-
monogram najdou účastníci na www.klanovickypulmaraton.cz
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     KINO
Výjimečný stav (ČR, 2024)
Nová komedie Jana Hřebejka. V hlavních rolích Ondřej 
Vetchý, Tatiana Dyková a Jordan Haj.
 17. ŘÍJNA OD 19:30 HODIN 
KC Beseda Klánovice

     WORKSHOP
Pěstujeme hortenzie 
Neformální setkání s cestovatelem, publicistou 
a zahradníkem Pavlem Chloubou.
 20. ŘÍJNA OD 18 HODIN 
KC Beseda Klánovice

     KONCERT
Zpívání u vínka
Komponovaný večer s moravským vínem a lidovými 
písničkami v podání manželů Osičkových.
 25. ŘÍJNA OD 19 HODIN  
U Antošů, Jirny

     SPORT
Turnaj v pétanque
Pro dvojice a rodinné týmy, pohoštění na místě.
 12. ŘÍJNA OD 8:30 HODIN 
hřiště ve Stupicích

SOUSEDÉ

  
KVĚTNICE
Obecní fotovoltaika má zelenou 
Od loňského července umožňuje nový zákon sdílení 
energií i mimo tradiční distribuční soustavu. Připravují 
se na to i v Květnici, kde podali žádost o dotaci na dva 
obecní fotovoltaické projekty. Mateřská škola by měla 
získat solární panely s instalovaným výkonem 49,95 
kWp, což je více, než sama dokáže spotřebovat. Elek-
třina tak bude proudit do čistírny obecních vod, která 
sama bude mít na střeše elektrárnu o výkonu 17,1 kWp. 
Celkové náklady na obě fotovoltaiky budou 2,7 mil. Kč, 
dva miliony korun by z toho měla pokrýt dotace od Stát-
ního fondu životního prostředí. 

KLÁNOVICE
Druhý ročník Klánovické akademie 
V klánovické Besedě 11. září odstartoval druhý ročník 
Klánovické akademie, série vzdělávacích a poučných 
přednášek a diskuzí. Úvodní části se ujal známý mo-
lekulární biolog a teolog Marek Orko Vácha, v plánu 
jsou ale další čtyři osobnosti. V Klánovicích tak uvidíte 
a uslyšíte Veroniku Allister, která se věnuje otázkám žen-
ského well-beingu, bývalého prezidenta firmy Microsoft 
pro Evropu Jana Mühlfeita, odborníka na dlouhověkost 
Petra Šrámka a psychologa a kouče Radvana Bahbou-
ha. Více na klanovickaakademie.cz.

BĚCHOVICE
Veřejná kompostovací toaleta
V sousedních Běchovicích si pořídili jako vůbec první      
v Praze veřejnou kompostovací toaletu, kterou najdeme 
na hřišti v ulici V Kuťatech. Jde o druh suchého zácho-
du, který odděluje tekuté a pevné složky, jež je možné 
následně kompostovat, a tím pádem i druhotně využít. 
Moderní obdoba tradiční „kadibudky“ je přístupná non-
stop.

ÚVALY
Bus k obchodnímu centru
Obchodní centrum Pražská, která vzniklo na okraji Úval, 
má konečně autobusové spojení. Od září je sem pro-
dloužena autobusová linka 391 od Nádraží Klánovice, 
která předtím končila na nádraží v Úvalech. Kromě OC 
Pražská, kam zajíždí většina spojů, bude bus 391 obslu-
hovat také zastávku Elektromechanika. O víkendu, kdy 
je 391 zkrácena do Dobročovic, bude OC Pražská obslu-
hovat linka 423. Nový spoj mohou využít pro své nákupy 
také obyvatelé Újezda, byť jede autobus oklikou přes 
Květnici a Dobročovice.

Připravil Blahoslav Hruška
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Když chcete víc než

FITNESS 
        KLUB

„Před 5 lety, kdy se naše děti osamostatnily 
a začaly si žít svůj vlastní život, jsme najednou 
měli více času, který jsme chtěli věnovat sobě 

a svému zdraví. Proto jsme se rozhodli stát 
se členy klubu Park Holiday. Našli jsme 

tu nejen ideální podmínky pro široké 
sportovní vyžití, příjemný odpočinek 
a relaxaci, ale jsme nadšeni z toho, 

že jsme mezi členy poznali nové 
přátele s podobnými zájmy 

a názory. Zařadili jsme 2-3 návštěvy 
klubu týdně do našeho životního 

rytmu a náš život tak dostal nový, 
zdravý a smysluplný rozměr.“ 

Proč jsme členy klubu

klubparkholiday.cz

  NOVÝ
ŽIVOTNÍ

   STYL

AKCE

PLATÍ DO 31. 10. 2
02

4

Vyzkoušejte si

MĚSÍC 
ZA PŮLKU! 

Zaregistrujte se na 
klubparkholiday.cz
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TPGAS SERVIS S.R.O.

Revize a zkoušky plynového zařízení, tlakových nádob,            

servisní údržby a opravy plynových zařízení, kontroly      

a instalace spalinových cest, servisní kontroly klimatizací                           

a tepelných čerpadel.

ING. TOMÁŠ PINKAVA / TEL: +420 608 153 818
E-MAIL: PINKAVATOMAS@SEZNAM.CZ

STAVEBNÍ FIRMA BMS REKON, s.r.o.
Poličanská 1429, Újezd nad Lesy
Tel: 777 616 207, e-mail: bms-rekon@volny.cz

Provádí veškeré stavební práce: kompletní rekonstruk-
ce bytů, bytová jádra, dlažby, obklady, ploty, vinylové 
podlahy, zateplení fasád, zámkové dlažby, malířské 
práce aj.

OBKLADY, DLAŽBY,
REALIZACE KOUPELEN...

728 033 583
martin@lundak.cz

Mgr. Renata Prihoda, advokátka, 
zastoupení před soudy (civil a trest), smluvní 
dokumentace, nemovitosti, insolvence, rodinné právo 
(rozvody, jmění manželů, děti), obchodní společnosti. 

Tel: 602 962 374, email: flaskova@akjp.eu

www.vykupvecizdomacnosti.cz                                                           
koupí veškeré vybavení domácností           

tel.: 704 142 317, 602 262 786                                                          
e-mail: dominikkovarik11@seznam.cz

např. hudební, filmové nosiče (VHS, CD, DVD, LP), knihy,      
sklo, porcelán, nářadí a další info se dozvíte na webu

TEL. 603 435 950
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PEFC/08-35-0084

DŘEVOSKLAD

Prkna a fošny 
z dubu, modřínu, jasanu a borovice
nesámované - vzduchosuché

HLOUBĚTÍN
Prodej řeziva

PO—PÁ roh ulic Zálužská 
a Kolbenova, Praha 14

7:00—15:30 778 422 985

rezivo@lesy-praha.cz

Nove otevre
no

ˇ ˇ

www.lesy-praha.cz

VÝUKA ANGLIČTINY
Nabízím seznámení s angličtinou pro dospělé, doučo-

vání angličtiny nebo rozšíření školní výuky pro studenty.                        

Mám VŠ vzdělání - ne pedagogické - 35 let mezinárodní praxe    

a pracovní pobyt v Londýně 4 roky. Znám praktický jazyk, 

reálie, konverzační témata a vhodné chování. Detaily dohodou.         

Pavel Moudrý, Újezd nad Lesy. Telefon 724 925 670.
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CENÍK INZERCE ÚJEZDSKÉHO ZPRAVODAJE

1/4 výška

1/8

1/2

1/6

177 x 237 mm
na zrcadlo

177 x 117 mm
na zrcadlo

86,5 x 38,5 mm
na zrcadlo

177 x 58 mm
na zrcadlo

86,5 x 117 mm
na zrcadlo

68,5 x 28 mm
na zrcadlo

1/1

1/4 podval

č.1

č.4

č.2

č.5

č.3

č.6

1 vydání
3 vydání
1 rok

9 600 Kč
25 920 Kč
95 040 Kč

Výroba nebo grafická úprava inzerátu 500 Kč/1 hod práce (v ceně jsou 2 korektury).

Pozn.:
Uvedené ceny jsou včetně 21% DPH. 
1 rok inzerce znamená 11 vydání (červenec a srpen je vydáván jedním číslem).

Ceník je platný od 1. 9. 2023 / Objednávejte na inzerce@praha21.cz

1 vydání
3 vydání
1 rok

2 400 Kč
6 840 Kč

23 760 Kč

1 vydání
3 vydání
1 rok

4 800 Kč
13 680 Kč
47 520 Kč

1 vydání
3 vydání
1 rok

800 Kč
 2 280 Kč
7 920 Kč

1 vydání
3 vydání
1 rok

2 400 Kč
6 840 Kč

23 760 Kč

1 vydání
3 vydání
1 rok

550 Kč
1 570 Kč
5 940 Kč
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